

研究報告

- 徐夢莎、趙罕、周曉星、烏雲塔娜、李芳東、朱高浦·黃河古道中游乾旱逆境對甜仁杏(*Prunus armeniaca* × *sibirica*)光合生理及生物量積累影響..... 271
- 黃國雄·土窯炭化溫度對竹炭性質之影響..... 285
- 黃冠中、林登秋·施氮、磷肥對在臺灣東北部潮濕亞熱帶森林中兩種附生植物的影響..... 293
- 葉民權、林玉麗、黃健評·結構用自攻螺絲組合之集成材住宅門型剛架之彎矩抵抗性能..... 305

研究簡報

- 張藝翰、王暉、劉和義、呂碧鳳、林謙佑、塗三賢·臺灣新紀錄蕨類：薄葉凸軸蕨..... 323
- 鍾明哲、鄭謙遜·蝨子草(*Tragus berteronianus* Schultes, Poaceae)，台灣新歸化禾草..... 331
- 林朝欽、麥館碩、陸聲山·亞太長期生態研究網之生態資料聯合查詢..... 337
- 黃冠中、林登秋·2015年颱風對蘭嶼森林的損傷與森林回復狀況..... 343

台灣林業科學線上投審稿系統(<http://www.tfri.gov.tw/>)已正式啟用，歡迎登錄並惠賜稿件。

Research papers

- Xu MS, Zhao H, Zhou XX, Wuyun TN, Li FD, Zhu GP.** Responses of Photosynthetic Physiology and Biomass Accumulation of Sweet Kernel Apricot (*Prunus armeniaca* × *sibirica*) Seedling to Soil Drought Stress in the Ancient Course of the Middle Yellow River 271
- Hwang GS.** Effects of Carbonization Temperatures in an Earthen Kiln on the Properties of Bamboo Charcoal..... 285
- Huang GZ, Lin TC.** Response of two epiphyte species to nitrogen and phosphorus fertilization at a humid subtropical rainforest in northeastern Taiwan..... 293
- Yeh MC, Lin YL, Huang GP.** Moment-resisting Performance of Residential Portal Frames Constructed with Self-tapping Screws..... 305

Research notes

- Chang YH, Wang H, Liu HY, Lu PF, Lin CY, Tu SH.** *Metathelypteris flaccida* (Blume) Ching (Thelypteridaceae; Polypodiales), a Newly Recorded Fern in Taiwan 323
- Jung MJ, Cheng CH.** *Tragus berteronianus* Schultes (Poaceae), a Newly Naturalized Grass in Taiwan..... 331
- Lin CC, Mai GS, Lu SS.** Federation of Ecological Data Repository of EAP-ILTER 337
- Huang GZ, Lin TC.** Forest damage and recovery resulting from 2015 typhoons in Lanyu island..... 343

Welcome to the submission and peer-review system of *Taiwan Journal of Forest Science* (<http://www.tfri.gov.tw/>), which is ready for managing your manuscript.